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1949 թվականի փետրվարի 27-ին տեղի 
ունեցավ Հայկական ՍՍՌ Գիտությունների Ա-
կադեմիայի ընդհանուր ժողովը։ 

Հայկական ՍՍՌ Գիտությունների Ակադե-
միայի պրեզիդենտ. Ակադեմիայի իսկական 
անդամ Վ. Հ. Համբարձումլանր րաց անելով 
Հողովն ասաց. 

- Ընկերներ, շնորհիվ բոլշևիկների պար֊ 
տիայի ե Սովետական կառավարության հա-
տուկ հոգատարության, դիտական աշխատան-
քը Հայաստանում տարեց տարի ավելի մեծ 
ծավալ է ընդունումI 

Մենք կարող ենք պարծենալ, որ Հայաս-
տանի դիտնականների կատարած աշխատանք-
ների կշիռը սովետական դիտոլթյան մեք քա-
նի դնում ավեյի մեծանում (> Մեղ մոտ այժմ 
ուսումնասիրվում և լուծվում են դիտական 
այնպիսի մեծ խնդիրներ, որոնք ակտուալ 
նշանակություն ունեն ժամանակակից գիտու-
թյան մեր Մենք ունենք խոշոր նվաճումներ 
կոսմիկական ճաոադայթների ուսումնասիրու-
թյան, մաթեմատիկական մի շարք խնդիրների 
ե աստղադիտության բնագավառ ո լմւ 

Հաջողություններ ունենք նաև այնպիսի 
գիտությունների բնագավառում, ինչպիսիք են 
բուսաբանությունը, գենետիկան, երկրագսրծոլ-
թյոլնը, միկրորիսլոդիանւ 

Մենք նվաճումներ ենք ձեռք բերել շինա-
րարական տեխնիկայի ե երկրաբանության 
ասպարեզում ւ 

Լուրջ աշխատանքներ են սկսված հասա-
րակական գիտությունների բնագավառ ո լմւ 

Այս թսրթթ պահանջում են, ար մենք 
1949 թվականի ընթացքում աշխատենք ավելի 
ինտենսիվ, նպատակասլաց, որպեսզի կարողա-
նանք կատարեք պարտիայի ե կառավարության 
աո աջադրանքներրւ Մենք պետք { գործա-
դրենք մեր րոլոր ուժ երր բոլոր բնագավառ -
ներում օտարերկրյա դիտնականների նվաճում -
ներր գերազանցելու համար> Պետք է ավելի 
մոտեցնել մեր գիտությունը սովետական կյան-
քի պահանջներին, մշտական ե ուժեղ կապ 
ստեղծել դիտոլթյան ե ժողովրդական տնտե-
սության միջեւ Ամեն ինչ պետք Լ անեք մեր 
ոեսպոլբլիկայի արտադրողական ուժերր հզո-
րացնելու Համար» 

Սովետական Հայաստանում ստեղծված են 
գիտության զարգացման համար բոլոր անհրա-
ժեշտ պայմանները։ Տասնապատկենք մեր ու-

ժերք սովետական գիտություն Էլ ավելի ա-
и աք մղելու համարէ 

Հնկ. У. Համբարձում յանի բացման խո— 
քից հետո Հայկական ՍԱՌ Գիտությունների 
Ակադեմիայի վիցե-պրեզիդենտ, Ակադեմիայի 
իսկական անդամ Վ. Հ. Գոլլքանյանը զեկու-
ցեց Հայկական ՍՍՌ Գիտությունների Ակադե-
միայի 1947 թվականի գիտա֊հետազոաակաՆ 
աշխատանքների արդյունքներ!* * 1943 "վակա֊ 
նի հիմնական պրոբլեմների մասին. 

Զեկուցողը րստ բաժանմունքների հանգա-
մանորեն կանդ առավ աքն պրոբլեմների վրա 
որոնց ուսումնասիրությամբ զբաղվել եհ Ակա-
դեմիայի դի տաշխ ատակիցները 1947 թվականի 
րնթացքում և թվարկեց աքն հաջողոլթյոլնները. 
որ ձեռք են բերել տարթեր ինստիտուտներ ի՛-
րենց հետազոտությունների ընթացք»լմ» 

Զեկուցողը կանդ առավ նան մի շարք 
ինստիտուտների աշխատանքում նկատվող թե-
րությունների վրա (Քիմիական ինստիտուտ. 
Բուսաբանական այդի ե աքյն )։ 

Գաղափարական, մեթոդոլոգիական ք*թ* 
թերություններ են եղեք Հասարակական բա-
ժանմունքի մի շարք ինստիտուտների գիտա-
կան Հետ աղոտությունների մեք քնացիոնալիզմի 
աոանձին ռեցիդիվների երևան դալը, պատմա-
կան անցյալի գերագնահատում, դասակարգ ա-
յին պայքարի անտեսում, արևմուտքի աո աջ 
ստորաքարշության երևույթներ և այլն)t 

Այնուհետև րնկ. Գոլլքանյանը ծանոթաց-
րեց 1949 թվի դիաա֊հեաաղոաական աշխա-
տանքների պլանը, մ անրամասնորեն թվարկե-
1"Վ wjb պրոբլեմները, որոնցով զբաղվելու են 
Ակադեմիայի դիտաշխատակիցնեբըւ 

Ակադեմիայի վիցե-պրեզիդենտ, Л կա դե-
միայի իսկական անդամ րնկ. Վ. Հ. Գոլյցա-
նյանի զեկուցման շա ւըջը բացված մա քերի փո-
խանակությանը մասնակցեցին Հայկական ՍՍՌ 
Գիտությունների Ակադեմիայի իսկական ան-
գամ Գ. 1С. էտփանցյանր, Հայկական ՍՍՌ ԳԱ 
իսկական անդամ Հ. Խ. Բունիաթյանթ, Հայկա-
կան ՍՍՌ ԳԱ իսկական անդամ Ա. Ա. Հա-
կոբյանը, Հայկական ՍՍՌ ԳԱ իսկական ան-
դամ 1С. <• Շահինյանը, Հայկական ՍՍՌ ԳԱ 
իսկական անդամ Ագ Զ- Ռամ ամշեր, Հայկա-
կան ՍՍՌ ԳԱ թղթակից-անդամ ft. IT. Ղաթի-
բյանը, Հայկական ՍՍՌ ԳԱ թղթակից-անդամ 
Գ. 0 . Դավթյանը, տեխնիկական գիտություննե-
րի թեկնածու Կ. է . Ստասըւ 



է* ^ ^ <г 

Վերջում հլու էթ ունեէ/ավ Հայկական ՍՍՌ 

ԳԱ պրեզիդենտ, Ակադեմիայի իսկական ան-

գամ У. Հ, Հ ամրարձոլմ՜յանր։ 

Г Ц . I iամբարձումյանր նշեց, որ Ակադե-

*ՒաէԻ աոանձին ինստիտուտներում պիտա՛ 

հետազոտական աշխատանքի ընդհանուր մա-

կտրդտկր ցածր Հւ Այգ ինստիտուտները շեն 

կարողացեք տաք ժամանակակից սովետական 

գիտության բարձր մակարդակի վրա կանդ -

նած այնպիսի աշխատանքներ, ինչպիսի ն մեզ-

նից պահանջում Է մեր պարտիան ե կաո ա -

վարոլթյունր: Մենբ պետք Հ մեր բարձրորակ 

աշխատանքներով ետ չմնանք H ո վետ ական 

Մ իության խաշար կենտրոնների դիտնական-

ների ց, պետք Է մրցենք նրանց հետ» 

Աաանձնահատուկ ուշադրություն պետք I, 

դարձնել ասպիրանտուրայի վրա• Պետ՝ք Հ 

ասպիրանտ րնդաւնել ամենից ավելի խոստում-

նալից երիտասարդների, որոնք ունեն դիտա-

աՈլ 

կան աշխատողներ դաոնալու որոշակի հեռա-

նկարէ 

Հարկավոր Լ ստեղծել նաև տեխնիկական 

անհրաժեշտ բազա, մասնավորապես լաբորա-

տորիաներւ 

Մեծ կարևորություն պետք Է տալ նաև 

Լքսպեդիցիաների լավ ու մտածված կազմ ա-

կերպմանրւ 

Ընդհանուր ժողովը լսելով Հ այկական ՍՍՌ 

Գիտությունների Ակադեմիայի վիցե- պրեզի-

դենտ, Ակադեմիայի իսկական անդամ Վ, Հ. 

Գուլ քան յանի զեկուցում ր Ակադեմիայի 1947 

թվականի գիտա-հետազոտական աշխատանք-

ների արդյունքների և 194 ft թվականի հիմնա-

կան պրոբլեմների մասին, որոշեց՝ հավանու-

թյուն տալ 1947 թվքսկանի րնթաց քում կատար-

ված աշխատանքների արդյունքներին ե հաս-

տատել 1948 թվականի համար նշված հիմնա-

կան պրոբլեմներրէ 


